
    Protokół  

z posiedzenia Komisji Regulaminowej Rady Miejskiej w Barczewie 

   z dnia 17 sierpnia 2016r. 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji Regulaminowej – zgodnie z załączoną listą 

obecności. Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli : Przewodniczący Rady Miejskiej, V-ce 

Przewodnicząca Rady, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych,  Komisja Sportu, 

Turystyki, Kultury i Promocji Gminy  

Porządek posiedzenia : 

1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XII)85)15 Rady Miejskiej w 

Barczewie z dnia 3 lipca 2015r. w sprawie przyjęcia planu „Ponadlokalny program 

rewitalizacji sieci miast Cittaslow”. 

 

Ad.1  Przewodniczący Komisji poprosił o wyjaśnienie dlaczego w takim trybie (sesja 

nadzwyczajna) przystępujemy do dokonania zmian w uchwale i dlaczego w 

powołanym przez Burmistrza zespole roboczym nie brali udziału radni Rady Miejskiej i 

jaka jest rola Rady w tej sprawie. 

Wyjaśnień udzielała Pani Aneta Janikowska-Kiśluk – Kierownik Informacji 

Turystycznej. Nie zgadzam się  z tym ,że Rada nie brała udziału w pracach nad 

programem. Informowałam  Radę na sesji, że będziemy aplikowali o środki , 

ponadlokalny program został uchwały w 2015 roku i jest to aktualizacja dokumentu 

już istniejącego. W czerwcu 2016r. przystąpiliśmy do aktualizacji Ponadlokalnego 

programu rewitalizacji sieci miast Cittaslow w zakresie miasta Barczewa, na wniosek 

podmiotów które chciałyby ująć swoje zaplanowane inwestycje w LPR oraz ze względu 

na dostosowanie elementów programu do Wytycznych w zakresie rewitalizacji w 

programach operacyjnych na lata 2014-2020. Prace te podjęto zapraszając 

społeczeństwo  do konsultacji społecznych. Zawiadomienie o konsultacjach 

zamieszczono na stronie internetowej Barczewa, tablicach ogłoszeń , wysłano 

zaproszenia drogą elektroniczną do radnych, sołtysów , przedstawicieli NGO, 

instytucji, jednostek podległych gminie. Dodatkowo wiadomość o spotkaniu 

konsultacyjnym była transmitowana w regi0nalnej telewizji Macrosat. Wraz z 

informacją o aktualizacji dokumentu, rozpoczętych konsultacjach zamieszczono 

również zaproszenie do składania fiszek projektowych do programu oraz zaproszono 

interesariuszy na spotkanie informacyjne w dniu 16 czerwca 2016r. Ponownie 

zaproszenie wręczono również radnym na sesji Rady w dniu 14 czerwca 2016r.  W 

zaplanowanym spotkaniu informacyjnym wzięło udział 18 osób, którzy reprezentowali 

różne instytucje publiczne w gminie. Spotkanie poprowadził ekspert zewnętrzny z 

Warmińsko-Mazurskiej Agencji Rozwoju Regionalnego w Olsztynie. Podczas tego 

spotkania wyjaśniono nową definicję rewitalizacji, zgodnie z Wytycznymi w zakresie 

rewitalizacji i ustawą o rewitalizacji oraz udzielano odpowiedzi na zadawane pytania. 

Podczas konsultacji uwzględniono wniosek o poszerzenie obszaru rewitalizacji oraz 

zgłoszono kilkanaście projektów komplementarnych do zintegrowanego 

przedsięwzięcia wpisanego do uchwalonego programu rewitalizacji. 



Proces przygotowania ( diagnozowanie i programowanie) programu rewitalizacji 

kończy się uchwałą o przyjęciu programu . Należy przy tym wspomnieć, że w trakcie 

konsultacji   wpływały kolejne wytyczne a ostatnie w piątek 12.08.2016 r. 

A.Moszczyński – zaproszenia się czyta lub nie, w tej sprawie powinno się odbyć 

spotkanie  robocze. Uważam, że jest to niewłaściwe podejście do radnych. Dlaczego 

powołana przez Burmistrza grupa zdecydowała o obszarze rewitalizacji. 

Udzielono głosu autorce programu Pani Marcie Piskorz z Warmińsko Mazurskiej 

Agencji Rozwoju Regionalnego w Olsztynie .  

Zgodnie z wytycznymi Urzędu Marszałkowskiego nasz  program musi być 

zaktualizowany albowiem Ministerstwo przygotowało interpretację z której wynika, że 

każda z gmin pomimo uchwalenia ponadlokalnego programu rewitalizacji musi przyjąć 

lokalny program  rewitalizacji. Obecnie 14 gmin zobowiązanych jest do przedłożenia 

na Walne Zgromadzenie Cittaslow  lokalnych programów rewitalizacji. Jeżeli chodzi o 

grupę wyznaczoną do konsultacji przez Burmistrza to nic nie stoi na przeszkodzie aby 

skład tej grupy poszerzyć o inne osoby, wskazane np. przez Radę. Najlepiej byłoby 

stworzyć regulamin , w którym  określone zostaną zasady powoływania i odwoływania 

członków grupy roboczej. Ponadto możecie Państwo  wnosić zmiany do tego 

programu pod warunkiem, że nie zmieni się obszar rewitalizacji oraz inwestycje, które 

zostały w nim ujęte. Jeśli gminy nie podejmą uchwał do piątku to możemy stracić 

środki przeznaczone na rewitalizację 

H.Bronka –radni przyjmują to jako groźbę, będziemy skarżyć taką decyzję. 

A.Dowgiałlo – odpowiedzialność za realizację strategii ponosi Burmistrz, dlatego tez 

powinniśmy w tym punkcie dodać zapis:  po konsultacji z Radą lub po zasięgnięciu 

opinii Rady .   

A.Moszczyński – wnioski , które zostaną  zgłoszone na dzisiejszej sesji: za realizację 

programu odpowiedzialny jest Burmistrz po zasięgnięciu opinii Rady, do składu 

zespołu roboczego powinni być włączeni :Przewodniczący Komisji ds. Gospodarczych i 

Mieszkaniowych, Komisji Oświaty , Zdrowia i Spraw Społecznych, Komisji Sportu, 

Turystyki, Kultury i Promocji Gminy i Komisji  Finansów Publicznych. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

Ryszarda Buga       Andrzej Moszczyński 

   


